
 
Divina Galica competed for Great Britain in the downhill and slalom categories at the 1964, 1968, and 1972 Winter 
Olympics. In 1974 she accepted an invitation to drive in a celebrity auto race at the Brands Hatch circuit...and only two 
years later at the same track was competing to qualify for the British Grand Prix in privately entered Surtees Ford. Limited 
by substandard machinery, she failed to qualify for two more World Championship races in 1978, but in the meantime 
found some success in Formula 2, the British Formula Libre and Formula 1 series, achieving podiums and fastest race 
laps. In the 1980s Galica competed in SportsCars, and then returned to the Olympic Games in 1992. At the age of 47, 
Divina represented her country again, this time in speed skiing, which was included as a demonstration sport.  She later 
became involved with the Skip Barber Racing School in the United States as an instructor, and eventually became Senior 
Vice President. From there, Galica went to join the on-line race simulator service I Racing, as Director of Partner 
Relations. Now semi-retired, Galica maintains her relationship with the Barber School and travels the world. During the 
week leading to the first race of the new season, which she spent in Sebring for the 12-Hours race, she agreed to the 
following internet conversation with Aleš Norský. 
 
A.N. You have stumbled into auto racing almost by accident at the age 29, while already being a successful 
athlete. What were your initial expectations...were you just having fun driving the small saloons around, or were 
you already determined to take it all the way to Formula 1? 
 
D.G. I was invited to a Sports Celebrity Race in April 1974 and finished 2nd to more experienced drivers. John Webb 
(Chief Executive at Brands Hatch and several other race tracks) then encouraged me to take-up motor racing and his 
plan was to get me into the British National Series as quickly as possible. So I joined the All Star Equipe to drive a fast 
heavy saloon in 1975, and also drove some Formula Ford races to get used to open wheel. 
 
In the beginning, did you feel like a pioneer following in the footsteps of ladies like Camille du Gast, Eliška 
Junková, Kay Petre, Sara Christian,  and Maria Theresa de Filippis...or were you just doing your thing and the 
fact that you were a woman did not really cross your mind all that much? 
 
I never felt like a pioneer as I knew nothing about the previous women drivers. Racing became a fun challenge, which I 
found I was quite good at. 
 
Did you have any sort of connection or relationship with your contemporaries Janet Guthrie, Lella Lombardi, 
Desiré Wilson, Lyn St.James, Michele Mouton? 
 
Eventually I did race against Desiré Wilson on three occasions, and whilst we were adversaries back then, we have 
since become good friends. I’m also very friendly with Lyn St.James who I met when I came to live in the US. 
 
Desiré Wilson made it known that some of the men in Formula 1 made it quite clear to her that she does not 
belong...did you have similar experience? 
 
My attempts to qualify the Hesketh 308E in 1978 were met with a lot of help from many of the drivers. I did not find any 
driver adverse to having me on the track. 
 
You have achieved podiums in skiing World Cup as well as in the ShellSport and Aurora racing series. Are they 
of equal value to you, or are any more special than others? Or does being a four-time Olympian beat all that? 
 
There is one World Cup race that was special to me, which was the first time I finished 3rd in a downhill race at Bad 
Gastein, Austria in 1968 just before the Grenoble Olympic Games. Unfortunately, a badly waxed ski put paid to my 
chances of a medal at the Olympics, but I was 3rd again at the event just after the Games, so a bittersweet time. Of 
equal value was my second place at Donington Park in the British Formula One Series in 1977 (this was the ShellSport 
International, technically a Formula Libre series dominated by Formula 1 machinery) when I had equal fastest lap with 
Tony Trimmer, who beat me at the line by a couple of feet. 
 
200 km/h on skis or 300 km/h in a car...which is the bigger thrill? 
 
Two hundred on skis is the biggest thrill anyone could have! Racing a car even at 300 kph does not feel fast to me in 
comparison. 
 
You also spent some time racing S2000 class SportsCars, but I have to admit I am not really familiar with that 
category. How satisfying was that part of your career? 
 
Racing the Sports 2000 was a lot of fun, plus I won nine races, which was great for the Team and my ego! 
 



Back to open-wheel. I believe that Charlie Whiting was your mechanic for a while? 
 
Yes. Charlie was my mechanic when I raced the Surtees in 1976 and 1977 (for Team ShellSport owned by John Webb 
and managed by Whiting’s brother Nick). The photo of the Surtees TS16 has Nick on the left kneeling down and Charlie 
in yellow overalls on the right. The venue was Brands Hatch in 1976 when I tried to qualify for the British GP. Then when 
I joined the Hesketh Team in 1978 World Championship, I persuaded Charlie to come with me and he did. So you could 
say the FIA owe me a great deal of thanks for him! 
 

Do you still keep in touch with him or any other 
friends from the ‘good old days’? 
 
Yes, I see Charlie from time to time when I visit a 
Grand Prix. Usually at Silverstone, which is also a 
good place to see many of the other drivers I raced 
against in the good old days. 
 
Whether on skis or behind the wheel, fatal 
accidents occurred during both of you careers. 
How much was this affecting you personally and 
professionally? 
 
In all sports fatal accidents sometimes happen and it 
is not something that has ever effected my 
concentration or desire to compete. 
 
Was the number 13 your idea and did you 
encounter any obstacles in order to have it 
painted on the car? 
 
I was born on August 13, so the number 13 has 
always been lucky for me. But it was John Webb who 
decided it should go on my race car. However, when 
I drove the Hesketh in 1978 I was allocated their 
traditional number 24. I think the picture is likely from 
Argentina. 
 
Do you follow Formula 1 still today? 
 

I enjoy watching Formula 1 and I am a Lewis Hamilton fan, as I admire the way he races. 
 
Are you worried (as some apparently are) that his celebrity lifestyle and musical ambitions will inevitably 
cause him to lose his edge behind the wheel? 
 
As Lewis is young I am not worried about his lifestyle causing him to lose his edge when driving. 
 
You’ve worked as driving instructor at Skip Barber’s school for several years. In your opinion, why are Formula 
1 drivers today apparently unable to respect the track limits and why does the FIA have such hard time to 
decisively deal with this issue?  It seems that it should not be too much to ask...after all, they are all seasoned 
professionals. 
 
I believe that we have to remember that Formula 1 is designed to entertain the fans, so although the runoff areas are 
there for safety, if drivers use them in the race the FIA may be reluctant to break up a good battle and call the offender 
in to take a penalty. 
 
What is your take on the notion that much of what is problematic with Formula 1 today could be cured by louder 
engine sound? 
 
I do not think there is a problem with Formula 1 today that has not happened before. One Team becoming dominant for 
a time may mean that the winner and second place is inevitable, but if you look back there have been other Teams 
dominant for a few years. I certainly do not think the engine noise is the problem. More likely it is the ticket prices and 
the fact that it is more comfortable and cheaper to watch the races at home on the television. 
 



One more gender question. Over the past 20 years, IndyCar had introduced a number of female drivers, but 
nothing like that has happened in Formula 1. Why do you think that is, and does it matter at all? 
 
I believe the women drivers find it easier to succeed and find sponsorship in the US. I think Formula 1 would benefit by 
having a female driver competing, and hope one day that will happen. 
 
Prost or Senna? 
 
I've always been a Senna fan. 
 
And finally, did I forget to ask anything? 
 
I would love to do a few laps in a modern Formula 1 car. 
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Divina Galica reprezentovala Velkou Británii ve sjezdu a slalomu na zimních Olympiádách v letech 1964, 1968, a 1972. 
V roce 1974 přijala pozvání zúčastnit se na okruhu Brands Hatch automobilového závodu celebrit...a o dva roky později 
už se na stejné trati v soukromém voze Surtees Ford pokusila kvalifikovat do britské velké ceny. Omezena vysloužilou 
technikou se marně zkoušela kvalifikovat do dalších dvou závodů mistrovství světa v roce 1978, ale mezi tím dosáhla 
určitých úspěchů ve Formuli 2, britských šampionátech Formule Libre a Formule 1, kde se několikrát postavila na stupně 
vítězů a zajela nejrychlejší kola závodu. Během osmdesátých let Galica startovala v závodech SportsCar a potom se v 
roce 1992 vrátila na Olympijské hry. Ve věku 47 let Divina znovu reprezentovala svou vlast, tentokrát v rychlostním 
lyžování, které bylo zařazeno jako ukázkový sport.  Později působila jako instruktor v závodní škole Skip Barber  ve 
spojených státech, kde se vypracovala až na pozici senior víceprezident. Odtud pak přešla k provozovatelům 
internetového závodního simulátoru I Racing, kde pracovala jako ředitel partnerských vztahů. Dnes napůl v penzi, Galica 
si udržuje pozici v Barber škole a cestuje světem. Během týdne před začátkem nové sezony, který strávila v Sebringu v 
rámci tamní dvanáctihodinovky, poskytla Aleši Norskému tuto internetovou konverzaci. 
 
A.N. K automobilovému sportu jste se dostala vlastně náhodou, už jako úspěšný atlet a až v 29 letech. Jaká byla 
Vaše původní očekávání...prostě Vás bavilo se prohánět v autech po trati, nebo jste už tehdy byla odhodlána to 
dotáhnout až do Formule 1? 
 
D.G. V dubnu 1974 mě přizvali k závodu sportovních celebrit a přestože tam byli zkušenější závodníci, skončila jsem 
druhá. John Webb (generální ředitel Brands Hatch a několika dalších okruhů) mě potom povzbudil k tomu, abych se 
automobilovým závodům začala věnovat více a jeho plán byl dostat mě co nejdříve do britského mistrovsví. Tak jsem 
se stala součástí týmu All Star Equipe, kde jsem v roce 1975 jezdila s těžkým ale rychlým cesťákem. Zároveň jsem 
dělala nějaké závody ve Formuli Ford, abych si zvykla na monoposty. 
 
Cítila jste se na začátku být průkopnicí následující ve stopách žen jakými byly Camille du Gast, Eliška Junková, 
Kay Petre, Sara Christian a Maria Theresa de Filippis...nebo jste se prostě starala o sebe a myslet na to, že jste 
žena, Vám ani nezbýval čas? 
 
Nikdy jsem se necítila jako nějaký pionýr a o těch předešlých ženách-závodnicích jsem ani nic nevěděla. Závodění pro 
mě bylo zajímavou výzvou, se kterou jsem se vcelku dobře vypořádala. 
 
Udržovala jste nějaký kontakt, nebo vztahy se svými soudobými kolegyněmi Janet Guthrie, Lella Lombardi, 
Desiré Wilson, Lyn St.James, Michele Mouton? 
 
Ve třech závodech jsme s Desiré Wilson jely současně, takže tam byla určitá rivalita, ale od té doby jsme se docela 
spřátelily. Mou dobrou kamarádkou teď je i Lyn St.James, kterou jsem poznala poté, když jsem se přestěhovala do USA. 
 
Desiré Wilson se netajila tím, že ji někteří muži ve Formuli 1 dávali jasně najevo, že tam nepatří...měla jste 
podobné zkušenosti? 
 
Moje pokusy kvalifikovat se s vozem Hesketh 308E se v roce 1978 setkaly s ochotou a pomocí mnoha dalších pilotů. 
Nikdy jsem se nesetkala s nějakými výhradami vůči mé přítomnosti na trati. 
 
Stála jste na stupních vítězů v lyžařském světovém poháru i v šampionátech ShellSport a Aurora. Mají pro Vás 
všechna tato umístění stejnou hodnotu, nebo jsou některá z nich speciálnější? Nebo to všechno zastiňuje účast 
na čtyřech Olympijských hrách? 
 



Když jsem v rakouském Bad Gastein roku 1968 poprvé skončila třetí ve sjezdu světového poháru, to bylo speciální. Bylo 
to zrovna před olympiádou v Grenoble, kde mi špatně navoskovaná lyže znemožnila pokus o medaili, ale byla jsem 
znovu třetí v dalším sjezdu hned po Olympijských hrách. Takže to byl čas smíšených pocitů. Stejnou váhu přikládám 
druhému místu v Donington Park 1977 v britském šampionátu Formule 1 (ve skutečnosti byla ShellSport International 
sérií třídy Formula Libre, přestože většina mašin  v poli byly vozy Formule 1). Měla jsem nejrychlejší kolo závodu o které 
se se mnou dělil Tony Trimmer, který mě na cílové čáře porazil sotva o metr. 
 
200 km/h na lyžích, nebo 300 km/h v autě...co je větším zážitkem? 
 
Dvě stovky na lyžích jsou tím největším adrenalinem jaký kdy kdo může zažít. V porovnání s tím mi 300 km/h v autě 
nepřipadá až tak rychle. 
 
Nějaký čas jste strávila závoděním ve třídě sportovních vozů S2000. Musím se přiznat, že o této kategorii nic 
nevím. Jak uspokojivá byla tato část Vaší kariéry? 
 
Sports 2000 byla bezvadná zábava, kde jsem navíc vyhrála devět závodů, což bylo výborné nejen pro můj tým, ale i pro 
mé vlastní ego! 
 
Zpátky k formulím. Pokud vím tak na nějakou dobu byl Vaším mechanikem Charlie Whiting? 
 
Ano. Charlie byl mým mechanikem když jsem pilotovala Surtees v sezonách 1976 a 1977 (ve stáji ShellSport, kterou 
vlastnil John Webb a řídil Whitingův bratr Nick). Na fotce v Surtees TS14 se klečící Nick opírá o bočnici a Charlie je 
vpravo ve žlutém overalu. Je to z Brands Hatch 1976, když jsem se pokoušela kvalifikovat do britské GP. Když jsem pak 
v roce 1978 přestoupila do mistrovství světa s týmem Hesketh, požádala jsem ho, aby šel se mnou a on se dal přemluvit. 
Takže se dá říct, že by mi FIA za něho měla poděkovat! 
 
Udržujete s ním nebo s jinými z těch dob styky? 
 
Jistě, čas od času se vidíme, když navštívím nějakou 
Grand Prix. Většinou v Silverstone, což je dobré 
místo potkat spoustu dalších kolegů ze starých 
dobrých časů. 
 
Na lyžích nebo za volantem, smrtelné nehody se 
udály v obou Vašich kariérách. Jak Vás to 
ovlivňovalo osobně a profesionálně? 
 
Smrtelné nehody se občas stanou v každém sportu. 
Žádná taková událost nikdy neměla vliv na mou 
koncentraci nebo touhu soutěžit. 
 
Bylo číslo 13 Vaším nápadem a narazila jste na nějaký odpor, než Vám ho namalovali na auto? 
 
Narodila jsem se 13 srpna, takže třináctka pro mě vždycky byla šťastným číslem. Ale o tom, že bude na mém autě 
rozhodl John Webb. Když jsem pak v roce 1978 jezdila s Heskethem, přidělili mi jejich tradiční číslo 24. Ta fotka je 
myslím z Argentiny. 
 
Sledujete Formuli 1 i dnes? 
 
Ráda se na ni podívám v televizi a mým oblíbencem je Lewis Hamilton, líbí se mi způsob, jakým jezdí. 
 
Máte obavy z toho (jako někteří pozorovatelé) že se jeho životní styl celebrity a hudební ambice zákonitě musí 
negativně odrazit v jeho schopnostech za volantem závodního vozu? 
 
Lewis je mladý, takže nemám žádné obavy, že by způsob jeho života nějak otupil jeho styl jízdy. 
 
Pracovala jste několik let jako instruktor v závodní škole Skip Barber. Dle Vašeho mínění, proč mají dnešní piloti 
Formule 1 takové potíže respektovat traťové limity, a proč má FIA takový problém s tímto nešvárem jednoznačně 
skoncovat?  Zdálo by se, že řešení by mělo být poměrně jednoduché...všichni zúčastnění jsou konec-konců 
zkušenými profesionály. 
 



Myslím, že je třeba mít na paměti, že Formule 1 potřebuje lidi bavit. Přestože velké výjezdové plochy jsou tam kvůli 
bezpečnosti, když je piloti během závodu používají, FIA pravděpodobné nechce příliš do souboje dvou jezdců zasahovat 
tím způsobem, aby jednoho z nich hned penalizovala. 
 
Co si myslíte o názoru, že skoro všechny problémy, se kterými se současná Formule 1 potýká, se dají vyřešit 
hlasitějším zvukem motoru? 
 
Nemyslím, že by současná Formule 1 měla nějaký problém, který by už tady nebyl dříve. Když se jeden tým stane 
dominantním, znamená to sice, že o prvních dvou místech může být rozhodnuto předem, ale když se podíváš zpátky 
tak plno různých týmů během let na čas dominovalo. Určitě nesouhlasím s tím, že by zvuk motoru hrál nějak důležitou 
roli. Spíše to jsou vysoké ceny vstupenek a fakt, že je mnohem pohodlnější a levnější sledovat závody doma u televize. 
 
Ještě jedna otázka o ženách. V sérii IndyCar se během posledních 20 let uchytilo hned několik závodnic, ale nic 
podobného se neděje ve Formuli 1. Proč je tomu tak a záleží na tom vůbec? 
 
Pro ženy je zřejmě snadnější najít sponzory a uspět ve Spojených Státech. Formuli 1 by určitě ženská závodnice 
prospěla a doufám, že k tomu jednoho dne dojde. 
 
Prost nebo Senna? 
 
Vždycky jsem byla fanouškem Senny. 
  
Nakonec, zapoměl jsem se na něco zeptat? 
 
Bylo by senzační, kdybych dostala příležitost zajet si pár kol v moderním voze Formule 1. 
 


